
                     

 
 

Formandens klumme december 2020 
Tanker i en Coronatid 

 

Mine tanker her midt i en coronatid.  
 
Jeg håber inderligt, at jeg tager fejl, når jeg skriver - midt i en coronatid -, for det vil jo indebære, at vi har 
mindst ¾ år tilbage af denne trælse neddrosling af vores aktiviteter. Det er næsten ikke til at overskue. 
 
Hvad har coronatiden så bibragt én? Den har i hvert fald givet så rigelig tid til fordybelse over livets mange 
facetter. Folk i al almindelighed kunne vel godt lære noget af den filosofi, vi har i Nordvestjysk Fjordkultur 
– nemlig at skynde sig langsomt og nyde de små detaljer i arbejdet og samværet. 
 
Der har også været tid til at drømme om stort og småt. Nogle drømmer om eksotiske rejser til sol og 

strand. Andre drømmer sig hen til endnu en god sæson på vandet med god 
vind og høj himmel. En rejse til høje bjerge med dybe dale og store vidder til 
ro for sjæl og sind kunne også være en mulighed. 
 
Men hvorfor ikke bare realisere sine drømme i vores egen fantastiske natur i 
nærområdet. 
 
Billedet ved siden af ligner et fra en rejse til de eksotiske Alper. Men nej, det 
er såmænd ”bare” en morgen ude fra Toftum Bjerge.  
 
Det gør mig glad, når danskere her i sommer er gået på opdagelse hjemme i 
DK. Vi har i NFK oplevet en stor interesse fra turister, som er kommet ind for 
se, hvad vi laver i Nordvestjysk Fjordkultur. 
 

Asger Brodersen 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Formandens klumme august 2020 

Nordvestjysk Fjordkultur i en coronatid. 

Ugen før vores ordinære general forsamling lukkede regeringen ned for alle offentlige forsamlinger på 
grund af udbruddet og omfanget af goronaepedemien. 

Bestyrelsen tog fuldt ud konsekvensen af meddelelsen og lukkede helt ned for aktiviteterne i 
Nordvestjysk fjordkultur. 

Vi har senere lempet på nedlukningen i takt med tilladelserne fra myndighedernes side. Bestyrelsen har 
dog præciseret, at de af myndighedernes udskrevne regler og forbehold naturligvis skulle overholdes. 
Det er de også blevet. Medlemmerne har været gode til at spritte af og holde afstand. 

Men coronatiden har gjort, at vi ikke har kunnet lave så meget som vi kunne ønske os. Projekterne på 
flere af bådene er gået helt i stå. Vi har eksempelvis de to damjoller stående inde endnu. 



I skrivende stund er vi så småt ved at være i gang igen. Medlemmerne står på spring. Men desværre 
hører vi om en opblussen af coronaen igen rundt omkring. Derfor indskærper vi samværsreglerne igen 
– sprit af og hold afstand. Bliv hjemme, hvis du føler dig sløj. Vi har udnævnt Hans Aggerholm som 
spritter. Han tager daglige ture rundt i klublokalerne og spritter overflader og håndtag af. Det vigtigste 
for bestyrelsen er, at vi passer godt på hinanden alle sammen. Derfor var den udsatte 
generalforsamling også henlagt til bådhallen, så vi kunne holde den foreskrevne afstand mellem 
hinanden. 

Vi har henover sommeren haft åbent hus 7 lørdage i juni, juli og august i forbindelse med Summer 
Days i Struer, hvor der var en lang række aktiviteter på Sydkajen. Det har været en god oplevelse. Vi 
har haft rigtig mange besøgende. Mange af dem var turister, der bevidst var taget til Struer for at se 
Nordvestjysk Fjordkultur. 

Det er rart at se, at struerboerne også søger ned til disse aktiviteter på havnen. På den måde er dette 
initiativ med til at få bundet byen og havnen mere sammen. Vi ser frem til endnu flere aktiviteter på 
havnen. 

Vi håber at coronaen kan holdes i ave, så vi kan komme i gang med alle vores aktiviteter igen. Det 
bliver rart at se alle igen. 

Velmødt til et godt efterår. 

Asger Brodersen 

………………………………………………………………………………………………………………………….. 

Formandens klumme april 2020 
 

Hvad kan vi bruge historie til? 
 

Nedenstående citat fra Gajus Petronius tyder vel på, at det ikke er ret meget historien kan bidrag med, 
når man tænker på alle de år, der er gået fra han levede og til i dag. 
 

    
 

Det er ret beskæmmende, når de fleste af os så klart kan nikke genkendende til ovenstående citat. 
Alligevel har jeg en fast tro på, at en dyb historisk indsigt i tingene kan være med til at flytte noget. En 
laden stå til og en lemfældig omgang med vores fælles værdier vil være en katastrofe. Det vil kun lede 
til rodløshed og ageren uden mål og med. 
Derfor er vores lille beskedne bidrag i Nordvestjysk Fjordkultur til bevarelsen af den maritime kulturarv i 
den vestlige Limfjord af stor betydning. At arbejdet med dette, så også kan foregå i nogle gode rammer 
og i et fantastik godt socialt miljø er kun med til at forstærke værdien af arbejdet. 
Jeg bliver meget bekymret, når der er kræfter, der ikke kan se værdien af det, der er skabt her på 
havnen i fordums tid. De sidste rester af denne kulturarv er vel værd at slå et slag for. 
 
Asger Brodersen 


